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ZPRAVODAJ OBCE

Životice u Nového Jičína 

Vážení spoluobčané,

končí rok 2023, který byl pro obec významný. Připomněli jsme si třicáté výročí 

osamostatnění obce od města Nového Jičína. Taktéž byly realizovány či 

dokončeny dvě velké investiční akce – výstavba nového obecního úřadu a 

rekonstrukce fotbalového hřiště. Doufám, že tento rok byl významný a úspěšný 

také pro vás. 

I na příští rok jsou plánované investiční akce, mezi největší patří oprava 

chodníků v horní části obce nebo rekonstrukce tenisových kurtů, která je ovšem 

podmíněna získáním dotace. 

Vážení spoluobčané, jménem vedení obce a zastupitelů vám přeji klidné a 

pohodové vánoční svátky, dětem přeji, aby našly pod stromečkem hodně dárků. 

Také vám přeji úspěšný vstup do nového roku, pevné zdraví, štěstí a rodinnou 

pohodu.



Společenská kronika

Obec Životice u Nového Jičína srdečně gratuluje občanům, kteří v měsíci říjnu, 

listopadu a prosinci 2023 oslavili své životní jubileum. 

Do dalších let přejeme pevné zdraví. 

Macíček Stanislav

Baller Hermann

Lacinová Věra

Mička Alois

Macíčková Marie

Lacina Stanislav

Černoch Jan

Žitníková Božena

Ballerová Božena

Černoch Václav

Hatlapatková Věra

Kyselá Miluše

Geryk Miroslav

Šmajstrla Miroslav

Šimůnková Květuše

Bradáčová Magdaléna

Hiklová Barbora

Mužná Marie

Mičková Dáša

Trubačíková Eva

Dořičák Bohuslav

Geryková Renata

Lacina Stanislav

Dořičáková Lenka



Slavnostní otevření nového obecního úřadu

Dne 27.10.2023 jsme společně slavnostně otevřeli nový obecní úřad na adrese č.p. 2. 

Během celého měsíce října probíhaly ještě dokončovací práce a přípravy na 

slavnostní otevření budovy. Nakonec se vše podařilo a od listopadu je obecní úřad na 

nové adrese.

Na slavnostním otevření byla přestřižena stuha, jako symbol otevření něčeho 

nového, v našem případě obecního úřadu. V dopoledních hodinách pozvaní hosté si 

mohli prohlédnout celou budovu. Mezi pozvanými byli například současní i 

předchozí zastupitelé obce, starostové okolních obcí a Města Nového Jičína, 

zástupce zhotovitele stavby, technického dozoru a samozřejmě také architekt celé 

stavby. Pozvaná byla paní senátorka Ivana Váňová a pan poslanec Jiří Navrátil. Jsme 

rádi, že většina pozvaných přijela a mohli jsme společně pozdvihnout skleničku 

šampaňského. Starosta obce měl připraven proslov, vše bylo zdokumentováno TV 

Sněženka.

V odpoledních hodinách byla volná prohlídka nového obecního úřadu pro širokou 

veřejnost. Jsme rádi, že jste se přišli podívat na nové prostory. Každého zaujalo 

v budově něco jiného, pro někoho možná i trochu překvapivé architektonické řešení.

Poděkování patří všem, kteří rozhodovali a jednali o celé rekonstrukci a samozřejmě 

těm, kteří stavbu realizovali, nebo se na ní podíleli jakýmkoliv způsobem. Připravené 

bylo občerstvení, které zajistili svépomocí členky kulturního výboru. 

A kdo se nepřišel podívat, má samozřejmě možnost obecní úřad navštívit i 

v jiných úředních dnech při vyřízení svých záležitostí.           

Martin Hromádka



Setkání seniorů 2023

První říjnovou sobotu obec a kulturní výbor pozvali seniory naší obce na pravidelné 

podzimní setkání. Nechyběla hudba, pohoštění a dárková taštička.

Po úvodním proslovu následoval přípitek na zdraví. Jako první vystoupení zajistila 

Heligonica pana Ericha Bučka z Kysuc za doprovodu 3 heligonek. Heligonica je ke 

slyšení také na TV stanici Šlágr. Zahrány byly hlavně slovenské písně, ale i české. 

Následovala večeře, zákusek, koláč a káva. Na stole nechyběla voda a víno. Do 

večerních hodin hrála kapela Galička ze sousedních Veřovic. Věříme, že vše proběhlo 

v dobré náladě. Každý dostal drobné předměty se symboly obce (magnetku 

s bločkem, propisky, tašku). 

Martin Hromádka



Životická páka

První listopadovou sobotu v kulturním domě proběhl II. ročník Životické páky. Více 

než 80 závodníků poměřilo své síly. Přesněji řečeno závodníků a závodnic. Také ženy 

provozují tento sport na vrcholové úrovni. A Životická páka je skutečně vrcholným 

turnajem, který překračuje hranice České republiky. Účastníci byli ze Slovenska a 

Ukrajiny. Každý jednotlivec bojoval ve své kategorii o co nejlepší umístění. 

Soutěženo bylo také o nejlepší tým. Letos vyhrál tým z obce Dolní Bousov ze 

Středních Čech, jako druhý tým skončili pořadatelé, tedy tým Životice u Nového 

Jičína. V silné konkurenci se jedná o skvělý výsledek. Medaili vybojoval také Viktor 

Macíček. Kvůli zranění nemohl do soutěže Adam Číp, což je jistě škoda pro něj 

samotného, ale také pro domácí tým.

Za vedení obce děkujeme pořadatelům za přípravu celé akce a reprezentaci jména 

naší obce. Martin Hromádka



Lampionový průvod
Večer před státním svátkem Dne boje za svobodu a demokracii prošel obcí lampionový 

průvod. Symbolicky jsme vyšli od vyvěšené státní vlajky u obecního úřadu a cíl 

průvodu byl na místním hřišti. Účast byla vysoká, zejména rodiče s menšími dětmi. 

Nechybělo několik babiček nebo dědečků.

Po krátkém úvodu u obecního úřadu se průvod vydal na hřiště. Po příchodu na hřiště 

následoval krátký ohňostroj, který potěšil hlavně děti. Na závěr se děti společně 

vyfotily. Lampiony byly různých tvarů i barvy, nálada byla dobrá. Všichni přítomni si 

mohli vzít nachystaný teplý čaj. Děti dostaly odměny a po chvíli volné zábavy na hřišti 

všichni odešli domů.                                                                                       Martin Hromádka



Rozsvícení stromu
Rozsvícení stromu proběhlo 1. prosince za hustého sněžení, které navodilo pravou 

atmosféru. V kulturním domě nejdříve vystoupily děti ze základní školy se svým 

představením básní a písní hudebním doprovodu kytar. Děti se snažily od prvňáčků až 

po páťáky. Vystoupení mělo své kouzlo. Škola a školka také pomohly s výstavkou 

betlémů, které společně ve škole a školce připravovaly před adventem. Betlémy byly 

papírové, dřevěné, malované, modelované, všechny byly nápadité a krásné. Dětem 

určitě pomáhaly paní učitelky, kterým patří velké poděkování. Kulturní výbor připravil 

výstavku betlémů ve sklípku, kterých bylo asi třicet. Výstavka byla doplněna o jedlové 

větvičky, jmelí a další předměty s vánoční tématikou. U rozsvícení stromu byl 

připraven dětský punč a pro dospělé punč s alkoholem. K zakousnutí bylo několik 

druhů domácích zákusků. Při rozsvícení stromu si každý mohl odnést domů jmelí, 

které dle tradic přináší do rodin štěstí. Myslivecký spolek připravil kančí guláš, který 

vydával v hospodě kulturního domu. Navařeno bylo již po čtrnácté hodině. Guláš byl 

perfektní, o čemž svědčí vysoká účast spokojených hostů.

Následující den byla otevřena jen výstava betlémů v podvečerních hodinách. Sněhová 

kalamita však většinu občanů odradila a téměř nikdo se nepřišel podívat.

V neděli byla výstavka betlémů doplněna o prodejní výstavu klubu seniorů. Senioři se 

potkali, povykládali a samozřejmě prohlédli, co vše se dá šikovnýma rukama připravit 

na adventní a vánoční výzdobu.

                                                         Výtěžek z dobrovolného vstupného činil 3 184,-Kč.

                                                             Za vedení obce děkujeme všem za přípravu akce.

                                                                                                              Martin Hromádka



Mikuláš
Mikuláš přijel za dětmi v neděli večer. Před příchodem Mikuláše, anděla a čerta děti 

bavil hodinový program. Děti za doprovodu moderátora skákaly, tančily a hrály hry. 

Po programu přes malý sál přišel Mikuláš a anděl. Čert do sálu vběhl, udělal kolečko 

kolem stolů, předvedl čertovský taneček a pak už byl hodný čert. Děti společně 

zarecitovaly básničku „Mik, Miku, Mikuláš“ a každé dítě bylo odměno svým 

balíčkem sladkostí. Kulturní výbor nakoupil a prodával nápoje, brambůrky a tyčinky. 

Jen škoda, že nepřišlo více dětí.                                                                 Martin Hromádka



Vánoční výstava 





4. neděle adventní (24. prosince)

8.00 Hodslavice

9.30 Životice u NJ

24. prosince Vigilie Slavnosti Narození Páně

16.00 Hodslavice (mše svatá pro děti)

24.00 Hodslavice (půlnoční mše svatá)

Mše svaté na Svátky Božího Narození 

25. prosince Slavnost Narození Páně

8.00 Hodslavice

9.30 Životice u NJ

26. prosince Svátek sv. Štěpána

8.00 Hodslavice

9.30 Životice u NJ



TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Pod záštitou Charity Kopřivnice proběhne 

počátkem ledna Tříkrálová sbírka. Pro 

dárce je několik možností: využití 

stacionární pokladničky v budově 

obecního úřadu, přispění finančním 

obnosem při koledování, poukázání daru 

na číslo účtu: 66008822/0800, v.s. 

777988009, nebo pomocí QR kódu. 

Podrobné informace na   

www.trikralovasbirka.cz/ 

Každá koruna pomáhá.

http://www.trikralovasbirka.cz/






Zápis ze zasedání zastupitelstva Obce Životice u Nového Jičína č. 9 konaného 

dne 18.10.2023 v 17 hodin v malém sále kulturního domu 

v Životicích u Nového Jičína

Dne 18.10.2023 se v malém sále kulturního domu v Životicích u Nového Jičína 

konalo jednání zastupitelstva obce za účasti zastupitelů, jejichž prezenční listina 

tvoří přílohu tohoto zápisu. Jednání bylo zahájeno v 17 hodin.

V úvodu si vzal slovo starosta a konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno 

v zákonné lhůtě (Vyvěšeno na úřední desku dne 10.10.2023).

Přítomno 9 zastupitelů, zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Zasedání zastupitelstva řídí starosta Bc. Rostislav Jančálek.

Předsedající (starosta) informoval přítomné, že ze zasedání je pořizována zvuková 

nahrávka. 

Starosta navrhl předsedu a členy návrhové komise: 

- Předsedu návrhové komise: Bc. Rostislava Jančálka

- Členy návrhové komise: Ing. Martina Hromádku

O návrhu starosta nechal hlasovat:

Pro:  9  Proti:  0 Zdržel se: 0

Na ověřovatele zápisu jsou navrženi p. Ing. Mojmír Macháč a p. Pavel Hasalík.

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9  Proti:  0 Zdržel se: 0

ZO schválilo ověřovatele zápisu p. Ing. Mojmíra Macháče a p. Pavla Hasalíka.

Dále určil zapisovatelku z jednání zastupitelstva obce: 

paní Martinu Černou (odchod 17:45h, zápis převzal Martin Hromádka).

Starosta přednesl návrh programu dnešního zasedání:

1. Použití finančních prostředků z rozpočtu obce pro dofinancování podílu 

žadatele ve výši minimálně 30 % z celkových způsobilých výdajů pro akci 

„Rekonstrukce víceúčelového sportoviště s objektem zázemí v obci Životice u 

Nového Jičína“, v případě obdržení dotace

2. Projednání rozsahu rekonstrukce u akce „Rekonstrukce víceúčelového 

sportoviště s objektem zázemí v obci Životice u Nového Jičína“

3. Smlouva o uzavření budoucí smlouvy darovací č. NJ/377/i/2023/Ja 

s Moravskoslezským krajem, IČO 70890692, zastoupeným Správou silnic 

Moravskoslezského kraje, příspěvková organizace, IČO 00095711

4. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o budoucí finanční spolupráci při realizaci 

projektu „Zajištění spolufinancování základní sítě sociálních služeb ve 

správním obvodu obce s rozšířenou působností ORP Nový Jičín“ uzavřené 

dne 06.03.2023



5. Majetkoprávní záležitosti

6. Různé, informace

7. Diskuse, závěr

Starosta navrhl doplnit program jednání o body:

8. Projednání žádostí o dotace z rozpočtu obce a s tím související úpravu rozpočtu 

obce pro rok 2023 č. IV.

Tento bod projednat jako bod č. 5., původní body č. 5. – 7.  projednat jako body 

č. 6. - 8.

Starosta vyzval zastupitele, zda mají návrhy na projednání. Martin Hromádka navrhl 

změnit pořadí projednání v bodech 1. a 2. Bod 1. projednat jako bod 2 a bod 2 

projednat jako bod 1.

O návrhu doplněného programu zasedání nechal starosta hlasovat:

Pro:  9  Proti:  0 Zdržel se: 0

Do usnesení – schválen program zasedání doplněný o jeden bod (nově č. 5 

s posunem původních bodů na č. 6–8) a změnu pořadí projednání bodů 1 a 2.

Přítomni byli seznámeni se zprávou kontrolního výboru. 

Zastupitelstvo přistoupilo k projednání jednotlivých bodů 

1. Projednání rozsahu rekonstrukce u akce „Rekonstrukce víceúčelového 

sportoviště s objektem zázemí v obci Životice u Nového Jičína“

Starosta informoval o rekonstrukci víceúčelového sportoviště, o podání žádosti na 

dotaci Národní sportovní agenturu. O rozsahu budeme hlasovat. Materiály byly 

zaslány mailem zastupitelům. Je na zvážení realizovat rekonstrukci všech objektů.

K tomuto bodu návrhu přednesli připomínky a návrhy: 

Pavel Hasalík se přiklonil k realizaci rekonstrukce sportoviště v plném rozsahu, 

i k výměně povrhu tenisových kurtů, oplocení. Upozornil však, na dořešení 

přístupu na tyto pozemky.  

Petr Dořičák informoval přítomné, že co se týče výměny povrchu tenisových 

kurtů upozorňuje na skutečnost, že problém není jen na povrchu, ale až 

v podloží cca 40 cm pod tímto povrchem. Upozorňuje hlavně v souvislosti na 

finanční stránku, aby z rozpočtované částky nebyla částka daleko vyšší. 

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje provedení rekonstrukce víceúčelového sportoviště (viz bod 

1) v rozsahu části SO 01 (provedení výměny umělého povrchu a výměnu 

sportovního vybavení, včetně rekonstrukce oplocení kurtů) i části SO 02 

(vybudování nového zázemí pro uživatele sportovního areálu).“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 



Pro:  7 Proti:  1 (Martin Hromádka)  Zdržel se: 1 (Mojmír Macháč)

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

2. Použití finančních prostředků z rozpočtu obce pro dofinancování podílu 

žadatele ve výši minimálně 30 % z celkových způsobilých výdajů pro akci 

„Rekonstrukce víceúčelového sportoviště s objektem zázemí v obci Životice u 

Nového Jičína“, v případě obdržení dotace

Starosta informoval zastupitele, že je třeba v rámci usnesení pro dataci schválit 

konkrétní text. Podání žádosti na dotaci na rekonstrukci víceúčelového sportoviště jsme 

odsouhlasili na 8. jednání ZO, teď je třeba schválit dofinancování podílu.

K tomuto bodu návrhu přednesli připomínky a návrhy:

Martin Hromádka oznámil, že když ZO většinově schválilo bod číslo 1, bude v tomto 

případě hlasovat kladně. 

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„Zastupitelstvo obce Životice u Nového Jičína schvaluje použití finančních 

prostředků z rozpočtu obce pro dofinancování podílu žadatele ve výši minimálně 

30 % z celkových způsobilých výdajů pro akci „Rekonstrukce víceúčelového 

sportoviště s objektem zázemí v obci Životice u Nového Jičína“, v případě 

obdržení dotace.“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9 Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

3. Smlouva o uzavření budoucí smlouvy darovací č. NJ/377/i/2023/Ja 

s Moravskoslezským krajem, IČO 70890692, zastoupeným Správou silnic 

Moravskoslezského kraje, příspěvková organizace, IČO 00095711

Starosta sdělil, že se jedná se o pozemek, na kterém je projektováno 

chodníkové těleso pod Borisem Černochem. Nabídka od Moravskoslezského 

kraje na darování pozemku. Pavel Hasalík vznesl dotaz, zda se jedná o 

smlouvu darovací. Starosta odpověděl, že se jedná o smlouvu o uzavření 

budoucí smlouvy darovací.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy darovací č. 

NJ/377/i/2023/Ja s Moravskoslezským krajem, IČO 70890692, 

zastoupeným Správou silnic Moravskoslezského kraje, příspěvková 

organizace, IČO 00095711“.

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9 Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 



4. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o budoucí finanční spolupráci při realizaci projektu 

„Zajištění spolufinancování základní sítě sociálních služeb ve správním obvodu 

obce s rozšířenou působností ORP Nový Jičín“ uzavřené dne 06.03.2023

Starosta k tomuto sdělil, že město Nový Jičín rozdělilo dotační podprogramy v sociální 

oblasti na samostatné programy. Dodatek reflektuje tuto změnu. Pro obec se podmínky 

nemění, dotaci na rok 2024 jsme schválili na ZO dne 19.4.2023. Pavel Hasalík sdělil, že 

po finanční stránce se nic nemění.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke Smlouvě o budoucí finanční spolupráci při 

realizaci projektu „Zajištění spolufinancování základní sítě sociálních služeb ve 

správním obvodu obce s rozšířenou působností ORP Nový Jičín“ uzavřené dne 

06.03.2023“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9  Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

5. Projednání žádosti o dotace z rozpočtu obce a s tím související Úpravu rozpočtu 

obce na rok 2023 č. IV.

a) Žádost oddílů armwrestlingu o dotaci ve výši 30.000, -Kč na náklady spojené 

s pořádáním 2. ročníku Mezinárodní soutěže v armwrestlingu dne 4.11.2023.

b) Žádost římskokatolické farnosti Životice u Nového Jičína o dotaci z rozpočtu 

obce ve výši 120.000, -Kč s účelem použití renovace hlavního oltáře, restaurátorské 

práce

c) Žádost p. A.Č. o dotaci na sportovní činnost

d) Žádost p. V.M. o dotaci na sportovní činnost

K tomuto bodu návrhu přednesli připomínky a návrhy:

Starosta k žádosti oddílu armwrestlingu sdělil, že zastupitelstvo schvalovalo 

v tomto roce dotaci na pořádání mistrovství ČR, dotaci nakonec však na akci 

nečerpali. Starosta se zeptal, zda jsou žádosti projednané ve finančním výboru. 

Pavel Hasalík konstatoval, že se jedná o čerstvé materiály, je třeba projednat 

ve finančním výboru. Výjimkou je žádost oddílu Armwrestlingu ve výši 

30 000,-Kč. Jelikož jsme dříve schvalovali žádost ve výši 20 000,-Kč, která 

nebyla vyplacena, tak finanční výbor doporučuje žádost schválit. Starosta dále 

informoval, že další jednání ZO bude v prosinci, kde žádosti můžeme 

projednat. ZO bude v první polovině prosince, i z důvodu schvalování OZV, 

které musíme projednat v letošním roce. Starosta souhlasil s návrhem 

předsedy finančního výboru a navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto 

usnesení:



a) „ZO schvaluje dotaci z rozpočtu obce ve výši 30.000, -Kč na náklady spojené 

s pořádáním 2. ročníku Mezinárodní soutěže v armwrestlingu dne 4.11.2023“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9 Proti:  0 Zdržel se: 0

b) „ZO bere na vědomí žádost o dotaci z rozpočtu obce ve výši 120.000, -Kč 

Římskokatolické farnosti Životice u Nového Jičína s účelem použití renovace 

hlavního oltáře, restaurátorské práce¨
c) „ZO bere na vědomí žádost o dotaci z rozpočtu obce p. A.Č. na náklady spojené 

se sportovní činností

d) „ZO bere na vědomí žádost o dotaci z rozpočtu obce p. V.M. na náklady 

spojené se sportovní činností

Jelikož bylo hlasováno jen o dotaci dle bodu a), nebyla dále projednávána úprava 

rozpočtu č. IV. Finanční výbor byl pověřen k projednání výše uvedených žádostí 

a k předložení návrhu na příštím zasedání ZO

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9  Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

6. Majetkoprávní záležitosti

a) Nákup traktoru

Starosta zopakoval připomínku Pavla Hasalíka o možné protiprávnosti usnesení č. 

12b) z 8. ZO o koupi traktoru určitého typu. Informoval, že věc konzultoval 

s administrátory výběrových řízení a tito doporučili z důvodu možné diskriminace a 

bod o koupi traktoru projednat opětovně na ZO.

K tomuto bodu návrhu přednesli připomínky a návrhy:

Markéta Mřihladová navrhla, aby v usnesení č. 8, které je uveřejněno na 

úřední desce byl bod revokován. Dále navrhla hlasovat ke každému bodu 

zvlášť. Pavel Hasalík zdůraznil, že nechce bránit koupi traktoru, peníze 

v rozpočtu jsou schválené a vše je v pořádku, pokud bude bod revokován a 

projednán opětovně.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO revokuje usnesení z 8. zasedání ZO ze dne 21.09.2023, bod č. 12b)

Pro:  9  Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

„ZO schvaluje koupi traktoru pro komunální služby v obci. Starostu 

pověřuje provedení výběrového řízení na dodavatele.“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9 Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení nebyl přijat. 



b)  Stanoviska Městského úřadu v Novém Jičíně k žádostem o změny územního 

plánu

Starosta informoval o obdržení stanovisek Městského úřadu v Novém Jičíně 

k žádostem o změny územního plánu. Rovněž informoval o konzultaci materiálu se 

zpracovatelem změny územního plánu Arch. Kunetkem. 

Starosta dále sdělil, že Městský úřad se vyjádřil k 22 žádostem a většina byla 

zamítnuta. Navrhuje, aby materiály byly projednané ve výboru pro výstavbu a rozvoj 

obce. Rozhodnutí ve věci navrhuje přesunout na další ZO, nyní vzít na vědomí. Martin 

Hromádka i Markéta Mřihladová souhlasí s názorem pana starosty.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO bere na vědomí stanoviska Městského úřadu v Novém Jičíně k žádostem o 

změny a pověřuje Výbor pro strategii a rozvoj obce projednáním předloženého 

materiálu a zpracování stanoviska na příští jednání ZO“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  9 Proti:  0 Zdržel se: 0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

7. Různé, informace

Návrh starosty na zřízení sociálního výboru

K tomuto starosta sdělil, že se setkává v rámci výkonu funkce s občany i důchodového 

věku, ale je si vědom, že zdaleka nezná veškeré jejich potřeby. A už vůbec ne u občanů, 

kteří nevyhledávají společnost dalších lidí. A to platí i u sociálně potřebných.

Nastínil základní náplň činnosti sociálního výboru:

- Zajištění kontaktu se seniory a sociálně potřebnými občany

- Zjištění poptávky po sociálních službách a potřebách (kadeřnictví, pedikúra, 

manikúra, obchod---) a navržení řešení zastupitelstvu obce

- Pomoc rodinám s dětmi, seniorům a sociálně slabým v nouzové situaci

- Zajištění pečovatelských služeb občanům – pomoc občanům do doby, než 

poskytování služeb převezme smluvní pečovatelská agentura

a) doprovod k lékaři

b) vyzvednutí léků z lékárny

c) v případě nemoci zajištění nákupu potravin, zajištění služeb (knihovna, 

kadeřník, pedikúra)

Pavel Hasalík konstatoval, že dle jeho názoru není zřízení tohoto výboru 

potřeba. Máme uvolněného starostu i místostarostu. Máme pracovníky obce, 

kteří se s občany denně setkávají a mají o potřebách občanů přehled. Navrhl 

navýšit pracovní úvazek pracovníkům z 6hodinovou pracovní dobou na 

8hodinovou pracovní dobu a zahrnout tuto činnost do jejich náplně práce. 

Markéta Mřihladová společně s Jiřím Goldem plně souhlasí s navrhovaným 

řešením pana Hasalíka.



Dále v rámci diskuze se přihlásila Alice Černochová. Mám opačný názor a jsem pro 

zřízení výboru, např. i pro občany v sociálním domě. Občané mají dobré sousedské 

vztahy, proto si jsou schopni zajistit pomoc sami. Těchto lidí, kteří potřebují pomoc 

však přibývá a vyjmenovala několik příkladů.

Starosta reagoval, že existují občané v obci, kteří potřebují pomoc, o kterých ani 

nevíme.

Pavel Hasalík zopakoval, že tuto službu může vykonávat člověk v rámci pracovní 

doby. Členové výboru nemusí být vždy k dispozici.

V rámci diskuze Monika Hajná sdělila, že máme rámcovou smlouvu s městem Nový 

Jičín a nesouhlasí se zřízením výboru. Je možné využít služeb poradny, o čemž 

informovala mailem v dubnu letošního roku starostu obce a předsedkyni klubu 

seniorů. Upozornila, že je třeba lidi v sociálních službách stále proškolovat. Navrhuje 

udělat anketu.

Diskuze na dané téma probíhala dále, načež starosta poděkoval za diskuzi a souhlasí 

s návrhem na oslovení občanů ve věci sociálního výboru.

8. Diskuze:

Starosta informoval o podané žádosti TJ Životice u N.J. o prostory pro potřeby TJ, jež 

zastupitelstvo bere na vědomí.

Marcela Černochová poukázala na to, jak občané třídí odpady, co vyhazují v rámci 

separovaného odpadu. Občané nemají správné chování vůči obci, ale chtějí, aby obec 

vše řešila, aby obec zajistila pořádek. Žádá o uvedení do zápisu. Starosta uvedl, že 

např. papír nikdo nesešlápne, neposkládá. Petr Dořičák sdělil, že u nás vyhazují odpad 

i cizí lidé, např. u fotbalového hřiště. Marcela Černochová navrhuje zvážit osadit 

některá místa kamerami.

Alice Černochová upozornila na stav cyklostezky. Starosta odpověděl, že máme 

domluvenou údržbu s obcí Hodslavice, která zajišťuje letní údržbu cyklostezky. 

Na jaře jsme nechali větve ořezat a štěp kovat. Pokud po silném větru jsou na 

zemi nějaké větve, budou odklizeny, provedeme kontrolu. Gerald Černoch řekl, 

že omezení na cyklostezce může být i z důvodu stavby nového elektrického 

vedení.

Pavel Hasalík navrhuje bod o koupi traktoru projednat s právníkem, aby bylo 

vše v pořádku vzhledem k zákonu o obcích.

Jiří Gold upozornil na to, co lidé spalují v kotlích na tuhá paliva a požádal o 

otištění ve Zpravodaji.

Paní Dořičáková a paní Kyselá upozornily na vrby, které brání ve výhledu 

v zatáčce blízko její nemovitosti. Starosta sdělil, že na obecním pozemku byly 

vrby ořezány. Místostarosta sdělil, že Lesy ČR začaly kácet stromy u Jičínky, 

dle povolení z MěÚ Nový Jičín se jedná o 131 stromů. Starosta poděkoval za 

podnět.
ZO přijalo usnesení ke každému projednávanému bodu samostatně, a to 

hlasováním s uvedeným počtem hlasů k jednotlivým projednávaným bodům. 



Zápis

ze zasedání zastupitelstva Obce Životice u Nového Jičína č. 10 konaného dne 

13.12.2023 v 17 hodin v malém sále kulturního domu v Životicích u Nového Jičína

Dne 13.12.2023 se v malém sále kulturního domu v Životicích u Nového Jičína konalo 

jednání zastupitelstva obce za účasti zastupitelů, jejichž prezenční listina tvoří přílohu 

tohoto zápisu. Jednání bylo zahájeno v 17 hodin.

V úvodu si vzal slovo starosta a konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno v zákonné 

lhůtě (Vyvěšeno na úřední desku dne 4.12.2023).

Přítomno  8  zastupitelů, zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Zasedání zastupitelstva řídí starosta Bc. Rostislav Jančálek.

Předsedající (starosta) informoval přítomné, že ze zasedání je pořizována zvuková 

nahrávka. 

Starosta navrhl předsedu a členy návrhové komise: 

- Předsedu návrhové komise: Bc. Rostislava Jančálka

- Členy návrhové komise: Ing. Martina Hromádku, Petra Dořičáka a Pavla Hasalíka

O návrhu starosta nechal hlasovat:

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:         0

Na ověřovatele zápisu jsou navrženi p. Mgr. Markéta Mřihladová a p. Jiří Gold.

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:          0

ZO schválilo ověřovatele zápisu p. p. Mgr. Markétu Mřihladovou a p. Jiřího Golda.

Dále určil zapisovatelku z jednání zastupitelstva obce: 

paní Martinu Černou. (odchod 18:45h.)

Starosta přednesl návrh programu dnešního zasedání:

1. Kontrola plnění usnesení z jednání ZO ze dne 18.10.2023

2. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství

3. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína o místním 

poplatku ze psů

4. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína o nočním klidu

5. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína k zajištění 

udržování čistoty ulic a jiných veřejných prostranství k ochraně životního 

prostředí, zeleně v zástavbě a ostatní veřejné zeleně

6. Projednání dodatku č. 2 ke smlouvě o provozování kanalizací ze dne 

22.12.2021 č. 17023



7. Projednání výsledku výběrového řízení na dodávku komunálního traktoru a 

návrhu kupní smlouvy

8. Výběrové řízení na dodavatele „Stavební úpravy objektu č.p. 182 (bývalá 

hasičárna)“

9. Projednání rekonstrukce veřejného osvětlení

10. Projednání záměru přestavby objektu bývalého OÚ na byty

11. Střednědobý výhled rozpočtu (plán výnosů a nákladů) na období let 2025 až 

2026 příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Životice u Nového 

Jičína

12. Návrh rozpočtu na rok 2024 příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola Životice u Nového Jičína

13. IV. Úprava rozpočtu obce za rok 2023

14. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu obce na období 2025 – 2026

15. Návrh rozpočtu obce Životice u Nového Jičína na rok 2024

16. Projednání žádostí o dary a dotace

17. Projednání žádostí o změnu územního plánu 

18. Majetkoprávní záležitosti (bod číslo 21)

19. Různé, informace (bod číslo 22)

20. Diskuse, závěr (bod číslo 23)

Starosta navrhl doplnit program jednání o body:

Cenu vodného na rok 2024 (bod číslo 18)

Přijetí dotace na PD Rekonstrukce ZŠ a MŠ (bod číslo 19)

Výběrové řízení na dodavatele díla „Oprava chodníkového tělesa II. 

Etapa“ (bod číslo 20)

Tyto body byly zařazeny do programu jako 18, 19, 20 a proto došlo k číselnému 

posunu nově na body 21, 22 a 23. 

Starosta vyzval zastupitele, zda mají návrhy na projednání.

O návrhu programu zasedání nechal starosta hlasovat:

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:          0

Do usnesení – schválen návrh programu zasedání.

Zastupitelstvo přistoupilo k projednání jednotlivých bodů 

1. Kontrola plnění usnesení z jednání ZO ze dne 18.10.2023

Starosta seznámil přítomné se zprávou Kontrolního výboru o plnění usnesení ze 

zasedání ZO ze dne 12.12.2023.

K tomuto bodu návrhu přednesli připomínky a návrhy:



Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO bere na vědomí zprávu Kontrolního výboru o plnění usnesení ze zasedání 

ZO ze dne 18.10.2023.“

2. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína o místním poplatku za 

obecní systém odpadového hospodářství

Starosta obecně informoval, že obecně závazné vyhlášky byly aktualizovány na 

platnou legislativu a budou vyvěšeny ve věstníku veřejných vyhlášek. Vyzval 

zastupitele, zda mají návrhy např. k výši poplatků. Žádné návrhy nebyly vzneseny a 

vyzval zastupitele zda souhlasí se zněním, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Životice u Nového Jičína o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství v předloženém 

znění.“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8 Proti:  0 Zdržel se:        0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

3. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína o místním poplatku ze 

psů

K tomuto bodu návrhu nebyly připomínky.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Životice u Nového Jičína o 

místním poplatku ze psů v předloženém znění“.

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:      0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

4. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína o nočním klidu

K tomuto bodu návrhu nebyly připomínky.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Životice u Nového Jičína o 

nočním klidu“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:   0  Zdržel se:  0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

5. Obecně závazná vyhláška obce Životice u Nového Jičína k zajištění 

udržování čistoty ulic a jiných veřejných prostranství k ochraně životního 

prostředí, zeleně v zástavbě a ostatní veřejné zeleně



K tomuto bodu návrhu nebyly připomínky.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Životice u Nového Jičína k zajištění 

udržování čistoty ulic a jiných veřejných prostranství k ochraně životního 

prostředí, zeleně v zástavbě a ostatní veřejné zeleně“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8 Proti:  0 Zdržel se:    0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

6. Projednání dodatku č. 2 ke smlouvě o provozování kanalizací ze dne 22.12.2021 

č. 17023

Starosta k tomuto bodu sdělil, že na základě rozhodnutí rady Svazku obcí regionu 

Novojičínska ze dne 8.12.2023 není třeba dodatek schvalovat a bude předmětem dalšího 

jednání příští týden na radě Svazku obcí.

K tomuto bodu přednesli připomínky a návrhy:

Pan Antonín Trubač se dotazoval, zda by nebylo možné převést provozování vodovodu 

na SmVak a to z důvodu paušální platby za stočné. Paušální výpočet stočného 

neodpovídá skutečnosti. Bylo mu odpovězeno, že většina RD v obci využívá vlastních 

zdrojů vody a z tohoto nelze provést výpočet stočného. Pan Trubač navrhl montáž 

vodoměrů na studny. P. Dořičák reagoval, jak by se potom řešila spotřeba vody u 

hospodářských zvířat, kdyby u studny byly vodoměry. Pan Pavel Hasalík doporučil 

navštívit SmVak osobně a tento problém se stočným řešit individuálně. Hromadně to 

nelze. Do diskuze se zapojil pan Boris Černoch, který upozornil, že někdo může 

využívat vodu dešťovou jako užitkovou v domě, a to je také bez vodoměru. Pan starosta 

ukončil diskuzi a řekl, že vodné bude řešeno pod bodem 18 tohoto jednání.

O bodu č. 6 nebylo hlasováno.

7. Projednání výsledku výběrového řízení na dodávku komunálního 

traktoru a návrhu kupní smlouvy

Starosta sdělil, že bylo osloveno 6 prodejců. Součástí poptávky byly mimo jiné 

požadavky na záruku v délce 5 let a po dobu záruky provedení autorizovaného 

servisu v rozsahu stanoveném výrobcem vč. dodávky náhradních dílů a náplní.

Pan Pavel Hasalík za finanční výbor navrhl smlouvu schválit a dodal, že servis 

podobu 5 let je výhodou. Starosta dodal cenu z výběrového řízení, která činí 1 

524 914,-Kč bez DPH.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje výsledek výběrového řízení na veřejnou zakázku „ Dodávka 

komunálního malotraktoru včetně příslušenství“, výběr dodavatele spol. 

LIPKA HQ s.r.o. , U Siberie 960, Frenštát pod Radhoštěm , IČO 26841665, 

a souhlasí s uzavřením kupní smlouvy s vybraným dodavatelem. 



O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  7  Proti:  0 Zdržel se:    1 (Markéta Mřihladová)

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

8. Výběrové řízení na dodavatele „Stavební úpravy objektu č.p. 182, p.č. st. 126 

v k.ú. Životice u Nového Jičína (bývalá hasičárna)“

Starosta přednesl problematiku tohoto bodu. Jedná se o poslední obecní objekt, který 

není opraven. Paní Markéta Mřihladová měla dotaz, co se plánuje v budově. Pan 

starosta odpověděl, že po opravě (oprava fasády, bez zateplení, výměna vrat a oken, 

podlah a oprava místnosti v patře) bude objekt sloužit pro parkování obecní techniky a 

sklad, v patře by mohl vzniknout archiv.

Další návrhy nebyly.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO souhlasí s provedením výběrového řízení na dodavatele na akci „Stavební 

úpravy objektu na parc. č. st. 126, k. ú. Životice u Nového Jičína“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:      0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

9. Projednání rekonstrukce veřejného osvětlení

Starosta informoval, že byla zpracována místní energetická koncepce. Závěrem 

koncepce je, kde by se obec měla ubírat po stránce obnovitelné energie (instalace 

fotovoltaických panelů a výměna veřejného osvětlení). Fotovoltaiku budeme řešit, až 

bude schválena tzv. komunitní energetika.

K tomuto bodu měl dotaz pan Antonín Trubač a měl výhradu ke zpracované koncepci. 

Tato firma, co koncepci zpracovala je firmou, která světla vyrábí a montuje. 

Nelze proto brát tuto koncepci jako nezávislou. Pro zpracování projektu této 

akce by měla být oslovena firma, která je nezávislá, která se nezabývá výrobou a 

montáží světel! Upozornil, že tohle je špatně! Není mu zřejmé, z jakých čísel 

firma vycházela, že stanovila takovou úsporu. Pan starosta odpověděl, že není 

zpracována projektová dokumentace, ale jedná se jen o zpracovaný materiál 

„orientační propočet“, ale na základě místního šetření. Pokud bude 

odsouhlaseno, tak na základě projektové dokumentace bude vše propočítáno a 

bude požádáno o dotaci. Pokud bude schválena dotace, bude řádné výběrové 

řízení na dodavatele. Starosta také sdělil, že věc konzultuje s panem Zelenkou, 

který dnes provádí servis veřejného osvětlení.

Pan Boris Černoch navrhl zadat zpracování koncepce či projektu firmě, která 

zajistí funkčnost svítidel, bude se zabývat i šetrným řešení vůči životnímu 

prostředí (světelný smog).  



Starosta po rozpravě navrhl, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO souhlasí s podáním žádosti o dotaci z programu EFEKT NPO 1/2022 na 

rekonstrukci veřejného osvětlení a v případě přidělení dotace k provedení 

výběrového řízení na dodavatele akce „rekonstrukce veřejného osvětlení““.

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:       0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

10. Projednání záměru přestavby objektu bývalého OÚ na byty

Starosta přednesl problematiku tohoto bodu, kde navrhuje udělat projekt na byty v celém 

objektu (tzn. 4 byty) v rámci jedné projektové dokumentace s tím, že bychom v přízemí 

zatím ponechali komerční prostory.

K tomuto bodu návrhu přednesl připomínku pan Antonín Trubač, který se dotazoval, 

jakou životaschopnost mají potraviny v této budově. Navrhl, když už se bude dělat v této 

budově rekonstrukce, tak by měla proběhnout kompletně, a nejen z části. Pan starosta 

sdělil, že nájem na provoz potravin činí 100,-Kč měsíčně a že energie plně hradí obec. 

Dále bylo konstatováno, že obec nedisponuje jiným volným prostorem, aby mohla být 

prodejna přemístěna. Pan starosta dále oznámil o možném pronájmu místnosti v přízemí 

této budovy pro provoz pedikúry. 

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO souhlasí s provedením výběrového řízení na zpracovatele projektové 

dokumentace na stavební úpravy objektu č.p. 128 v k.ú. Životice u Nového Jičína

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:      0  Zdržel se:    0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

11. Střednědobý výhled rozpočtu (plán výnosů a nákladů) na období let 

2025 až 2026 příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola 

Životice u Nového Jičína

Bod jednání komentovala ekonomka obce p. Jana Holubová, kdy uvedla 

výnosy a náklady jednotlivých let.

K tomuto bodu nebyly připomínky.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje návrh střednědobého rozpočtu (plán výnosů a nákladů) na 

období let 2025 až 2026 příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola Životice u Nového Jičína

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:  0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 



12. Návrh rozpočtu na rok 2024 příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská 

škola Životice u Nového Jičína

Bod jednání komentovala ekonomka obce p. Jana Holubová, rozpočet pro rok 2024 je o 

100 000,-Kč vyšší, než v letošním roce. Předseda finančního výboru informoval 

přítomné o provedené kontrole hospodaření s finančními prostředky zřizovatele a nebyly 

shledány připomínky.

Starosta bez další diskuze navrhl, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje rozpočet na rok 2024 příspěvkové organizace Základní škola a 

Mateřská škola Životice u Nového Jičína dle předloženého návrhu

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:   0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

13. IV. Úprava rozpočtu obce za rok 2023

Bod jednání komentovala ekonomka obce p. Jana Holubová, jež přednesla jednotlivé 

změny ve výdajích a příjmech rozpočtu obce na rok 2023 dle IV. úpravy. Celkové příjmy 

jsou po úpravě 37 340 000,-Kč a výdaje 54 310 000,-Kč, financování 16 970 000,-Kč.

K tomuto bodu návrhu nebyly připomínky.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje IV. Úpravu rozpočtu obce za rok 2023 dle předloženého návrhu“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0  Zdržel se:    0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl x nebyl přijat. 

14. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu obce na období 2025 – 2026

Bod jednání komentovala ekonomka obce p. Jana Holubová v členění na 

kapitálové příjmy, daňové a nedaňové příjmy, předpokládané dotace a výdaje 

běžné a investiční na roky 2025 a 2026. Návrh výhledu rozpočtu je 

39 000 000,-Kč v roce 2025 a 44 000 000,-Kč v roce 2026.

K tomuto bodu návrhu vznesl dotaz pan Antonín Trubač, proč výhled rozpočtu 

neplánuje úsporu a také že nezná výhled investičních akcí na roky 2025 a 

2026. Starosta odpověděl, že výbor pro výstavbu a rozvoj obce plánoval 

investice na rok 2024 a 2025. Dále sdělil, že volné finanční prostředky jsou 

průběžně přesouvány na termínovaný vklad s lepším úrokem, než spořící účty. 

Také informoval, že v letošním roce byly financovány významné investiční 

akce a nechtěl by investice omezovat v následujících letech. Starosta se zeptal, 

zda má někdo další jiný názor. Další rozprava již nebyla a starosta navrhuje, 

aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:



„ZO schvaluje ZO schvaluje návrh střednědobého rozpočtu obce na období let 2025 

až 2026“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:    0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

15. Návrh rozpočtu obce Životice u Nového Jičína na rok 2024

Bod jednání komentovala ekonomka obce p. Jana Holubová, která položkově přečetla 

jednotlivé výdaje a příjmy na rok 2024. Sdělila, že rozpočet byl projednán ve finančním 

výboru a vyvěšen na úřední desce obce. V diskuzi se ozval pan Pavel Hasalík, který se 

ptal na náklady na pitnou vodu a vodovod pro společnost Asompo a.s. Starosta dělil, že 

dostal od paní ředitelky společnosti žádost na vybudování vodovodu. Žádost projednává 

s panem Plandorem, který má zpracovat možnosti realizace vodovodu do společnosti 

Asompo a.s. V rámci diskuze se pan Boris Černoch tázal, že je mu známo, že společnost 

Asompo a.s. produkuje plyn s výrobou elektrické energie. Pan Pavel Hasalík odpověděl, 

že je to pravda, ze skládky je jímán bioplyn, který společnost využívá pro vlastní 

potřebu. Pan Černoch se dále ptal, zda by bylo možné využití pro komunitní energetiku. 

Pan Hasalík odpověděl, že o tom by mělo rozhodovat vedení společnosti, ale že 

množství plynu klesá. Pan starosta požádal, zda má někdo další návrh k rozpočtu obce. 

Další dotaz nebyl vznesen. Starosta navrhl, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ZO schvaluje rozpočet obce Životice u Nového Jičína na rok 2024 dle 

předloženého návrhu“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  8 Zdržel se:      0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

16. Projednání žádostí o dary a dotace

- Římskokatolické farnosti Životice u Nového Jičína,

- p. A. Č. na sportovní činnost,

- p. V. M. na sportovní činnost

-  ZO ČSOP Nový Jičín na činnost v roce 2024

- Fotbalový klub Životice u N.J., z.s. na činnost v roce 2024

Bod jednání komentoval předseda finančního výboru p. Pavel Hasalík, jež 

konstatoval, že finanční výbor projednal a schválil žádosti pro rok 2023 a 

navrhuje žádosti na činnosti pro rok 2024 vzít na vědomí a projednat na dalším 

jednání zastupitelstva obce.

K tomuto bodu návrhu nebyly připomínky.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:



„ZO schvaluje:

a) žádost o poskytnutí dotace Římskokatolické farnosti Životice u Nového Jičína 

v roce 2023 ve výši  120 000,-Kč a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace

b) žádost o poskytnutí dotace p. Adama Čípa na sportovní činnost za rok 2023 ve 

výši 20 000,-Kč a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace

c) žádost o poskytnutí dotace Viktora Macíčka na sportovní činnost za rok 2023 

ve výši 20 000,-Kč a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace

d) žádost o poskytnutí dotace ZO ČSOP Nový Jičín beze zastupitelstvo na 

vědomí

e) žádost o poskytnutí dotace Fotbalovému klubu Životice u N.J., z.s. bere 

zastupitelstvo na vědomí

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:     0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

17. Projednání žádostí o změnu územního plánu 

Starosta přítomné informoval, že materiál byl vzat na vědomí na 9. ZO, kde byl výbor 

pro strategii a rozvoj obce pověřen projednáním jednotlivých žádostí. Jedná se o 

obsáhlý materiál. Zápis ze zasedání výboru byl poskytnut zpracovateli změny ÚP Ing. 

Arch. Kunetkovi, který k jednotlivým žádostem vypracoval jeho stanoviska. Starosta 

navrhuje, aby se zastupitelé řídili stanovisky zpracovatele ÚP a předal slovo panu 

Petru Dořičákovi. Navrhl, aby byly body projednány jednotlivě (jak je uvedeno níže 

v zápise) s návrhem pro hlasování zastupitelstva i s ohledem na stanovisko pana Ing. 

Arch. Kunetka. Rozdíly ve stanoviscích mezi obcí a Městským úřadem budou 

projednány na Krajském úřadu.

Návrhy na pořízení změny územního plánu Životice u Nového Jičína

Zastupitelstvo obce Životice u Nového Jičína

rozhodlo bod 17.1.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

nepořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Tomáše Kutňáka, Životice u Nového Jičína 157, 742 72 Mořkov na pořízení

změny územního plánu, týkající se změny funkčního využití pozemků parc.

č. 988/3, 988/5 a 988/7 v k. ú. Životice u Nového Jičína z plochy Z*12 Plochy

sadů a zahrad na plochu BI Plochy bydlení individuálního.

rozhodlo bod 17.2.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,



pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Radana Gajdůška, bytem Životice u Nového Jičína 96, 742 72 Mořkov, týkající

se zařazení pozemků parc. č. 92, 1661 a 91/1 v k. ú. Životice u Nového Jičína

z plochy PZ Plochy sídelní zeleně na plochu BI Plochy bydlení individuálního.

rozhodlo bod 17.3.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

nepořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Lubomíra Černého, bytem Životice u Nového Jičína 229, 742 72 Mořkov,

týkající se změny funkčního využití pozemků parc. č. 505/4, 918/2, 921/2,

921/4, 921/6, 921/7 a 924/2 v k. ú. Životice u Nového Jičína z plochy Z Plochy

zemědělské a plochy K Plochy krajinné zeleně do zóny individuální rekreace

nebo do zóny pro výstavbu a bydlení.

rozhodlo bod 17.4.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Ing. Martina Macíčka, bytem Životice u Nového Jičína 174, 742 72 Mořkov,

týkající se změny způsobu využití pozemku parc. č. 1322/5 v k. ú. Životice

u Nového Jičína z plochy K Plochy krajinné zeleně na plochu BI Plochy bydlení

individuálního nebo plochu Z* Plochy sadů a zahrad.

(17.5.) bod rozhodlo

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Mgr. Marty Kiššové, ředitelky společnosti ASOMPO, a. s., Životice u Nového

Jičína 194, 742 72 Mořkov, týkající se zrušení územní rezervy lesa L 105

na pozemcích parc. č. 382/9, 382/23, 382/28 a 382/22 v k. ú. Životice u Nového

Jičína v rámci plochy TO.1 Plochy pro nakládání s odpady – v rozsahu zúžení

územní rezervy lesa na 30 m.

rozhodlo bod 17.6.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Borise Černocha, bytem Životice u Nového Jičína 201, 742 72 Mořkov, týkající

se výmazu předkupního práva na pozemcích parc. č. 1351/4, 1351/6 a 1353/10

v k. ú. Životice u Nového Jičína – za předpokladu zachování plochy veřejného

prostranství.



rozhodlo bod 17.7.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Růženy Mucalové, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 200, 742 72 Mořkov,

týkající se výmazu předkupního práva na pozemku parc. č. 993/1 v k. ú. Životice

u Nového Jičína – za předpokladu zachování plochy veřejného prostranství.

Rozhodlo bod 17.8.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Vlasta Kroutilová, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 23, 742 72 Mořkov,

týkající se změny funkčního využití pozemků parc. č. 1655/2 a 1655/3 v k. ú.

Životice u Nového Jičína z plochy VD Plochy pro drobnou výrobu a řemesla

na plochu BI Plochy bydlení individuálního.

rozhodlo bod 17.9.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Petra Dořičáka, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 48, 742 72 Mořkov, týkající

se změny funkčního využití pozemků parc. č. 23/1, 1489/10, 1591/1 a 1489/12

v k. ú. Životice u Nového Jičína z plochy Z Plochy zemědělské na plochu V

Plochy pro výrobu a skladování.

rozhodlo bod 17.10.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Tomáše Černocha, bytem Životice u Nového Jičína č.p.7, 742 72 Mořkov,

týkající se změny funkčního využití pozemku parc. č. 185 v k. ú. Životice

u Nového Jičína z plochy BI Plochy bydlení individuálního / K Plochy krajinné

zeleně na plochu BI Plochy bydlení individuálního.

rozhodlo bod 17.11.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Moniky Hajné, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 9, 742 72 Mořkov, týkající

se změny funkčního využití pozemku parc. č. 821/2 v k. ú. Životice u Nového

Jičína z plochy Z Plochy zemědělské na plochu BI Plochy bydlení individuálního.



rozhodlo bod 17.12.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

nepořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Zdeňka Kyselého, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 168, 742 72 Mořkov,

týkající se změny funkčního využití pozemku parc. č. 636/12 v k. ú. Životice

u Nového Jičína z plochy OV.1 Plochy pro vzdělání a výchovu na plochu BI

Plochy bydlení individuálního.

rozhodlo bod 17.13.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Jiřiny Jančálkové, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 71, 742 72 Mořkov,

týkající se změny funkčního využití pozemků parc. č. 188, 189/1, 1650 a 707/21

v k. ú. Životice u Nového Jičína z plochy Z* Plochy sadů a zahrad a plochy Z

Plochy zemědělské na plochu SO.3 Plochy smíšené obytné vesnické v rozsahu

uvedeném v příloze č. 13 předloženého materiálu.

rozhodlo bod 17.14.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

nepořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Adély Ryšavé, bytem Životice u Nového Jičína č. p. 176, 742 72 Mořkov, týkající

se směny části pozemku žadatele parc. č. 215/11 a odkupu části pozemku parc.

č. 215/9 v k. ú. Životice u Nového Jičína-- je řešeno v platném ÚP.

rozhodlo bod 17.15.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu

manželů Radomíra a Miluše Mikulenkových, bytem Životice u Nového Jičína

121, 742 72 Mořkov, týkající se začlenění pozemků parc. č. 1318/14, 1655/1,

1194/46, 1087/7 a 1250/4 v k. ú. Životice u Nového Jičína z plochy Z*1 

Plochy

sadů a zahrad, Z Plochy zemědělské, VD Plochy pro drobnou výrobu a 

řemesla,

SO.3 Plochy smíšené obytné vesnické, BI Plochy bydlení individuálního a PV

Plochy veřejných prostranství s převahou zpevněných ploch na plochu BI

Plochy bydlení individuálního – v nezbytně nutném rozsahu pouze na 

pozemcích v těsné návaznosti na zastavěné území, případně zastavitelné 

plochy.



rozhodlo bod 17.16.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu paní

Mgr. Jitky Majerové, bytem Dukelská č. p. 424, Šenov u Nového Jičína 742 42,

týkající se změny funkčního využití pozemků parc. č. 1680/1, 1357/1, 1355/1,

1355/2 a 1581/8 v k. ú. Životice u Nového Jičína z ploch BI Plochy bydlení

individuálního, Z Plochy zemědělské a K Plochy krajinné zeleně a na plochu Z*

Plochy sadů a zahrad – v rozsahu uvedeném v příloze č. 16 předloženého

materiálu.

rozhodlo bod 17.17.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

nepořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Zdeňka Žerdíka, bytem Životice u Nového Jičína č.p. 150, 742 72 Mořkov,

týkající se zachování funkčního využití pozemků parc. č. 46/2, 46/3 a 46/5 v k.

ú. Životice u Nového Jičína v ploše BI Plochy bydlení individuálního –

ponecháno.

rozhodlo bod 17.18.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

nepořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu pana

Petra Tomka, bytem Životice u Nového Jičína č.p. 126, 742 72 Mořkov, týkajíc

se změny funkčního využití pozemku parc. č. 993/9 v k. ú. Životice u Nového

Jičína z plochy Z*10 Plochy sadů a zahrad na plochu BI Plochy bydlení

individuálního.

rozhodlo bod 17.19.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu Obce

Životice u Nového Jičína, týkající se změny funkčního využití pozemků parc. č.

86/1 a parc. č. st. 30 v k. ú. Životice u Nového Jičína z ploch BI Plochy bydlení

individuálního a Z* Plochy sadů a zahrad částečně na plochu OS Plochy

pro tělovýchovu a sport a částečně na plochu SO.1 Plochy smíšené obytné

v centrální zóně.

rozhodlo bod 17.20.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,



pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu Obce

Životice u Nového Jičína, týkající se změny funkčního využití pozemků parc.

č. 636/1, 711/18, 711/20, 711/21, 1561/2, 1561/6 a 711/22 v k. ú. Životice

u Nového Jičína z plochy Z Plochy zemědělské na plochu BI Plochy bydlení

individuálního - v nezbytně nutném rozsahu.

rozhodlo bod 17.21.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu Obce

Životice u Nového Jičína, týkající se změny funkčního využití pozemků parc.

č. 216/1, 216/2 a st. 86 v k. ú. Životice u Nového Jičína plochy BI Plochy bydlení

individuálního na plochu OV.1 Plochy pro vzdělávání a výchovu.

rozhodlo bod 17.22.

podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním

plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů,

pořídit změnu územního plánu Životice u Nového Jičína podle návrhu Obce

Životice u Nového Jičína, týkající se změny funkčního využití pozemků parc.

č. 211/2, 209/1 a 1605/1 v k. ú. Životice u Nového Jičína, plochy BI Plochy

bydlení individuálního na plochu OV.1 Plochy pro vzdělávání a výchovu._

Komentář k některým bodům: 

bod 17.1. – navrhuje se žádosti nevyhovět z důvodu přístupové komunikace 

k pozemkům, podélný sklon komunikace o 2% překračuje povolenou hranici, 

vznikl by problém s údržbou komunikace, svozem odpadu, zajištění IZS apod.

bod 17.2. – v okolí pozemku se nachází nemovitosti k trvalému bydlení, proto 

se navrhuje žádosti vyhovět. V této souvislosti by mohla být řešena také plocha 

po demolici objektu č.p. 110. Starosta sdělil, že to můžeme dodatečně zkusit 

projednat s Ing. Arch. Kunetkem.

Bod 17.3. – jedná se o pozemky mimo přímou návaznost na současnou 

zástavbu obce. 

Bod 17.8. – byla myšlena stavba jako např. dřevník, garáž, nikoli objekt 

k bydlení.

Bod 17.10. – je nelogické jednomu žadateli vyhovět a druhému ve stejné 

lokalitě nevyhovět z důvodu biokoridoru žádostem viz. body 17.17. i bod 

17.13.

Bod 17.12. – navrhujeme ponechání v současném využití pro výchovu a 

vzdělávání.

Bod 17.15. – navrhuje se žádosti částečně vyhovět u těch ploch, které mají 

přímou návaznost na současnou zástavbu obce.



Starosta otevřel diskuzi a zeptal se zda jsou ještě nějaké výhrady k jednotlivým 

žádostem. Zda má někdo ze zastupitelů jiný názor na způsob projednání, zda by bylo 

možné rozhodnout dle jednotlivých bodů souhrnně a dle předloženého materiálu pana 

Ing. Arch. Kunetka. Nebyl jiný názor, hlasováno je s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:    0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

18. Stanovení ceny vodného na rok 2024

Starosta přítomné seznámil s důvodovou zprávou zpracovanou Jiřím Plandorem, ke 

které nebyly žádné připomínky. Starosta dále informoval o ceně pro rok 2025, kde by 

se mohly zohlednit všechny přípojky, protože obec má náklady na všechny připojené 

nemovitosti, ale toto bude předmětem jednání v roce 2024.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ ZO schvaluje cenu pro vodné ve výši 52,00Kč bez DPH, 58,24 Kč s 12% DPH 

s platností od 1.1.2024 a ukládá starostovi zveřejnit oznámení o stanovení ceny 

pro vodné na rok 2024 na úřední desce a v místním Zpravodaji“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:    0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

19) Přijetí dotace na PD Rekonstrukce ZŠ a MŠ

Starosta přítomným sdělil, že obdržel informaci o poskytnutí dotace z MSK na 

projektovou dokumentaci na projekt „PD – Rekonstrukce ZŠ a MŠ“. Se žádostí jsme 

původně neuspěli.

Pan Antonín Trubač vznesl dotaz, co by měla PD řešit. Starosta sdělil, že bude 

projektována střecha na MŠ, rozvody vody a topení a také přístupová cesta 

k MŠ. Pan Pavel Hasalík měl dotaz, jaká je výše dotace. Pan starosta sdělil, že 

70%, max. 400 000,-Kč dle výše skutečných nákladů, které vzejdou 

z výběrového řízení na pořizovatele PD.

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ ZO souhlasí s přijetím dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje a to 

z dotačního programu „Program na podporu přípravy projektové 

dokumentace 2023“ a to na realizaci projektu „PD – Rekonstrukce ZŠ a 

MŠ“.

ZO rovněž souhlasí s uzavřením smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Moravskoslezského kraje.“

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:    0  Zdržel se:   0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 



20) Oprava chodníkových těles II. etapa

Starosta přítomné informoval, že se jedná o úsek chodníkového tělesa od kostela po 

autobusovou zastávku Mořkov rozcestí. V uvedeném úseku se plánuje vybudování 

přechodu pro chodce a sjezdu na komunikaci, tyto stavby ovšem podléhají stavebnímu 

povolení a posunuly by realizaci o cca rok. Starosta sdělil, že na tento úsek není možné 

čerpat žádnou dotaci, financování bude z rozpočtu obce, cena dle PD je cca 2,3 mil. Kč.

Mimo tento bod starosta informoval o rekonstrukci chodníkových těles I. etapa v dolní 

části obce, kde byly práce přerušeny z důvodu vysoké sněhové pokrývky. Firmou je 

přislíbeno, že v nejbližším termínu budou opraveny rozdělané části a rekonstrukce 

zbývajícího úseku bude pokračovat až na jaře. 

K tomuto bodu návrhu nebyly připomínky:

Starosta navrhuje, aby zastupitelstvo přijalo toto usnesení:

„ ZO schvaluje provedení výběrového řízení na dodavatele díla „Oprava 

chodníkových těles II. Etapa“.

O návrhu je hlasováno s tímto výsledkem: 

Pro:  8  Proti:  0 Zdržel se:     0

Starosta konstatuje, že návrh usnesení byl přijat. 

21. Majetkoprávní věci

Bylo projednáno jednotlivě v předchozích bodech.

22. Různé, informace

23. Diskuse, závěr

V diskuzi byl vznesen dotaz pana Jiřího Golda, zda by úřední deska před OÚ 

v době nečinnosti byla méně osvětlena. Starosta sdělil, že projedná 

s dodavatelem.

Paní Vlasta Kroutilová se dotazovala, zda pro případ další sněhové kalamity 

obec nepořídila druhou sněžnou frézu. Starosta odpověděl, že došlo k poruše 

sněžné frézy, která byla za 2 dny opravena. Obec má ještě ruční frézu na sníh, 

která však nebyla dlouhé roky využívána a neuvažujeme, že by obec kupovala 

další sněžnou frézu.

Pan Antonín Trubač upozornil na zledovatělé úseky v době kalamity na 

přístupové cestě k MŠ. Pan starosta sdělil, že v případě vzniku náledí nebo 

zmrazků bude soleno. Obec bude kupovat posypový stroj na sůl za traktor. 

Bude vysoká spotřeba soli, ale je třeba udržovat schůdné a sjízdné komunikace.

Paní Markéta Mřihladová vznesla dotaz, zda by mohl být vánoční strom 

umístěn u nového obecního úřadu. Pan místostarota odpověděl, že přímo u 

budovy není veřejné osvětlení, které je na druhé straně silnice, kde zatím obec 

nevlastní žádný pozemek.



Paní Alice Černochová poděkovala za kulturní akce (rozsvícení stromu a Mikuláše) a 

měla dotaz, proč se neprodával punč a na výnos a použití dobrovolného vstupného. Pan 

místostarosta odpověděl, že dobrovolné vstupné bylo 3 184,-Kč (příjem obecního 

rozpočtu) a na Mikuláše se prodalo občerstvení za 2 890,-Kč. Za kulturní výbor jsme 

neuvažovali, že bychom místním občanům prodávali punč.

Pan starosta na závěr poděkoval všem přítomným a popřál vše dobré do nového roku.

ZO přijalo usnesení ke každému projednávanému bodu samostatně, a to hlasováním 

s uvedeným počtem hlasů k jednotlivým projednávaným bodům. 









Žádáme občany, aby řádně třídili odpady. V obci máme několik sběrných 

míst na separovaný odpad. Každému je dobře známo, co a kam je možné 

vyhodit. Každá tuna nevytříděného odpadu stojí obec velké finanční 

prostředky. Poplatek pro občany za odpad je na minimální výši, při dnešních 

cenách obec dotuje každého občana více než pětinásobkem toho, co obec ve 

skutečnosti vybere, nebo dostane na základě zpětného odkupu. Kromě jiného 

je třeba také odpad řádně třídit, vyhazovat obaly bez obsahu, neodhazovat do 

papíru plast a opačně. Svoz kovového odpadu obec zajišťuje vlastními 

pracovníky, zde také platí, že je třeba ukládat odpad čistý a stlačený. U 

velikosti naší obce není možné vyčlenit zvlášť kontejnery na tetrapack 

(ukládání do papírových nádob) a na elektroodpad (pokud nevyužijete 

možnost v městských kontejnerech, nebo sběrného dvoru v Mořkově, tak 

můžete tento odpad dvakrát ročně odevzdat při svozu nebezpečného odpadu). 

Obec letos podepsala novou smlouvu se společní EKO-KOM o svozu 

separovaného odpadu, kde jsme příjemcem finančních prostředků za každou 

tunu takto vytříděného odpadu. Nejedná se o velké finanční prostředky, ale 

takto vytříděný odpad může být dále zužitkován. Společnost EKO-KOM 

dlouhodobě zajišťuje pro obce službu s odpady. Obec dále spolupracuje s obcí 

Mořkov se sběrem bioodpadu a s technickými službami města Nový Jičín se 

svozem veškerého dalšího odpadu. Také společnost ASOMPO a.s. má zásadní 

význam pro obec po příjmové stránce obecního rozpočtu.

Žádáme občany o opatrný a bezpečný průjezd obcí. Prosíme Vás o dodržování 

rychlosti jízdy, respektování ostatních účastníků silničního provozu. Každý svým 

chováním a jednáním v silničním provozu může pomoci. Nesvalujme vinu jen na 

druhé, zamysleme se nad svým způsobem jízdy. Restrikce jsou poslední možností a 

postihnou všechny účastníky silničního provozu. Také Vás žádáme, aby Vaše vozidla 

nebránila při parkování zimní údržbě komunikací a chodníků.

Upozorňujeme občany - držitele psů na jejich povinnost, aby si zabezpečili své psy 

tak, aby na veřejných prostranstvích nezpůsobili nikomu újmu na zdraví nebo majetku 

a dále aby psa zajistili vedením na vodítku a opatřili jej náhubkem. Žádáme proto 

majitele psů, aby tyto povinnosti dodržovali. Také žádáme o zákaz vodění psů na 

hřiště, hřbitov, školní zahradu apod.

Upozornění pro ty, kteří k vytápění objektů používají topeniště na tuhá paliva. 

Povinnost neobtěžovat nikoho kouřem mají provozovatelé všech spalovacích zdrojů 

znečištění ovzduší bez rozdílu jejich velikosti, tedy i provozovatelé/vlastníci kotlů 

určených k vytápění rodinných domů. Tato povinnost vyplývá ze zákona o ochraně 

ovzduší.



Kulturní akce roku 2024

Vážení občané, kulturní výbor pro Vás připravuje program akcí na rok 2024. 

Z těch významnějších akcí můžeme uvést např.:

20. ledna  -  Obecní ples, hudba Foxy Hunters, taneční vystoupení vícemistrů                                                                                                                             

…………..   ČR v latinských    tancích Kláry Chovančíkové a    Václava 

…………..   Masaryka účastníka tří řad StarDance.                                           

27. ledna   -  Dětský karneval, Tým Páji Chabičovského                                    

10. května -  Den matek, vystoupení dětí                                                          

17. srpna -  Den obce, skupina Ready Kirken, koncert Terezy Maškové, 

Termíny jednotlivých akcí budeme zveřejňovat v každém Zpravodaji na 

následné období.

9. března – vítání občánků pro pozvané rodiče s dětmi                                 

Před velikonocemi společné tvoření



Prosím občany odebírající pitnou vodu z veřejného vodovodu o nahlášení stavu 

vodoměru k 31.12.2023.  SMS (720131025) nebo emailem (obec@zivoticeunj.cz).                

Bc. Rostislav Jančálek 602 532 932 starosta@zivoticeunj.cz

Ing. Martin Hromádka 724 710 648 mistostarosta@zivoticeunj.cz

Martina Černá 720 131 025 obec@zivoticeunj.cz

Jana Holubová 720 130 995 ekonom@zivoticeunj.cz

INFORMACE

Zpravodaj Obce Životice u Nového Jičína, informační čtvrtletník pro občany obce. 

Vydává Obecní úřad Životice u Nového Jičína. Povolení MK ČR E 21424. Adresa redakce: Životice u Nového Jičína 128, 742 72 Mořkov. Tel: 

556 705 908, email: obec@zivoticeunj.cz Neprošlo jazykovou úpravou. Za tiskové chyby neručíme.

S blížícím se koncem roku připomínám občanům úhradu 

místních poplatků (komunální odpad, kabelová televize, 

internet a pes) za rok 2023!!!

Buďte součástí moderní 

komunikace v obci a dostávejte 

do aplikace pozvánky na kulturní 

dění u nás v obci!   A nejen to.

Co vám přinese registrace do 

Mobilního Rozhlasu?

• Novinky z úřadu přímo do 

telefonu

• Upozornění na krizové situace 

– výpadky energií, blížící se 

vichřice, dopravní uzavírky, 

atd.

• Pozvánky na sportovní a 

kulturní akce

• Účast ve veřejných anketách

mailto:obec@zivoticeunj.cz
mailto:obec@zivoticeunj.cz
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